
 

Dokumentation från intressentdialog med HSV 

den 20 september 

19 personer deltog. Av dessa 19 personer var 13 från HSV och dess medlemsföreningar och 6 var politiker från 

Växjö Kommun. Utöver det deltog föredragande tjänstepersoner vid sina särskilda programpunkter. 

Inledning och Välkomna 

Pernilla Bodin (MP), ordförande i hållbarhetsutskott, och HSV:s ordförande Gudrun Rydh hälsar alla välkomna. 

1. Fritidsbanken  

Jacob Gustavsson, verksamhetsutvecklare, på Kultur-och fritidsförvaltningen berättar om uppdraget att starta 

Fritidsbanken i Växjö kommun.  

- Fritidsbanken finns på över 100 platser i Sverige.  

- Genom budgeten för 2023 fick Kultur-och fritidsförvaltningen uppdrag att starta Fritidsbanken i Växjö 

kommun. 

- Målet med Fritidsbanken är att man ska kunna låna idrott- och friluftsprylar på samma sätt man lånar 

böcker på biblioteket.  

- Allt man lånar är helt gratis och man kan behålla lånade utrustning i 14 dagar. 

- All utrustning som kommer finnas för utlåning är återanvänd, det enda som får köpas in är 

fritidshjälpmedel och parasportutrustning. 

- Insamlingen av material kommer påbörjas i höst. Hur den kommer utformas kommer vi gå ut med 

inom kort, men ett inlämningsställe kommer vara gamla kommunhuset. 

- Just nu letar vi efter en lämplig lokal för fritidsbanken. Det är viktigt att lokalen har stort utrymme så 

att man kan utforma det på ett bra och tillgängligt sätt. Placeringen av Fritidsbanken är viktig, det ska 

finnas bra kollektivtrafikförbindelser och tillgång till parkeringen. Har ni förslag på någon lokal är det 

bara att höra av er till oss. När det gäller fritidshjälpmedel och parasportutrustning målsättningen är 

att det på varje fritidsbank ska vara möjligt för personer med funktionsnedsättningar att komma in 

och tala om vad den vill prova på. Allt kommer inte finnas på alla fritidsbanker, men alla ska kunna ge 

information om var det finns utrustning att låna som möter personens önskemål.  

- HSV får gärna komma med kunskap om viktiga aspekter kring lokalens utformning och material som 

kommer vara efterfrågat. 



 

- Har du tid över och kan tänka dig att hjälpa oss några timmar? Många av Fritidsbankerna har 

volontärer som hjälper till med allt från utlåning till att slipa skridskor.  

- Om ni vill komma med tips och idéer går dessa bra att skicka till Foreningsservice@vaxjo.se   

Frågor: 

• Samarbetar ni med dagliga verksamheter? De skulle kunna arbeta några timmar på fritidsbanken.  

Vi har både Arbete och Välfärd och Omsorgsförvaltning i styrgruppen och vi kommer titta hur vi kan samarbeta 

med dagliga verksamheter.  

• Hur lånar man, får man ett fritidskort eller? 

Du uppger ditt namn och telefonnummer i kassan, det är allt. 

• Finns det förseningsavgifter? 

Nej, Fritidsbanken tar inte ut några förseningsavgifter.  

• Vad händer om något går sönder? 

Skulle utrustningen gå sönder ska den ändå lämnas in till Fritidsbanken. Inga ersättningskrav utgår om 

utrustningen går sönder vid normalt slitage, vid en olyckshändelse, eller liknande händelse. 

• Vad händer om man blir skadad när man använder till exempel skridskor eller skidor? 

Allt användande sker på egen risk. Fritidsbanken ansvarar inte  för eventuella personskador som uppstår vid 

användande av lånad utrustning. 

 

2. Lokalförsörjning  

Joakim Hoffman, projektledare på lokalförsörjningsavdelning presenterar två lokalprojekt, Regnbåges förskola 

och Ryttargårdens förskola, som är på gång. 

Regnbågens förskola 

- Regnbågens förskola finns idag på Hallandsgatan 6 i Växjö, fastigheten Krubban 1. Fastigheten ägs av 

Vöfab. Det är en äldre byggnad som är tillbyggt och därför har den lite udda form.  

- Enligt förfrågan från utbildningsförvaltningen genomförde Vöfab en statusbedömning av befintlig 

byggnad. Byggnaden är delvis renoverat, och delvis intakt från uppförandet, förutom 



ytskiktsrenoveringar. Tryckimpregnerade syllar förekommer i del av konstruktionen vilket är inte 

optimalt.  

- Bedömningen visade att det inte är skäligt att renovera, bygga till eller bygga om då nuvarande

konstruktion inte klarar av högre belastning eller en förändrad planlösning.

- Verksamheten har idag plats för 75 barn samt storkök i lokalen.

- Lokalförsörjningsavdelning fick då uppdrag att titta på hur många förskoleplatser kan vi få på plats på

den här tomten. Vi kom fram till att det är maximalt 90 platser som är möjliga. Det vi kommer att

behöva för att få plats med maximalt 90 platser är att få bygga en byggnad i två plan i stället för ett

plan som är nu. Då behöver även detaljplan att ändras på denna fastighet.

- Just nu har vi beslutet från utbildningsnämnden som har beslutat att utbildningsförvaltningschef,

tillsammans med Vöfab och lokalförsörjningsavdelningen, ska starta lokalprojekt för Regnbågens

förskola.

- Projektet har startat och just nu arbetar vi med att samla behoven.

- I dagsläget vet vi platsen vi ska vara på. Det är samma plats som dagens förskola. Vi vet att det ska

vara maximalt 90 förskoleplatser. Vi vet att vi behöver ett mottagningskök för servering av 90

portioner per dag. Vi vet även att dagens verksamhet behöver bedrivas någon annanstans då en ny

förskola byggs.

- Vi är ett väldigt tidigt skede. Vi jobbar med att utreda behoven.

Frågor: 

• Ska man riva befintlig byggnad och bygga en ny på samma plats?

Precis, det stämmer. Detta eftersom det inte går att renovera eller bygga till i större omfattning. 

• Har ni data om det finns barn som idag går i förskolan som har någon typ av

funktionsnedsättning?

Vi på lokalförsörjningsavdelning har inte den data men utbildningsförvaltningen har den. Men plan-och 

bygglagen gäller oavsett och vi strävar efter att klara boverkets rekommendationer så gott det går. Sen har 

kommunen visa särkrav också. Tillgänglighet har varit ett sådant särkrav, alltså att de har krävt mer än vad till 

exempel plan-och bygglagen säger. Nu har plan-och bygglagen kommit i fatt i de här frågorna så nu är det inte 

mycket särkrav. Men vi har med oss alla de här delarna i projektet.  

• Har man utvärderat det här med att bygga i två plan? Det har blivit populärt att bygga förskolor

med två plan i Växjö. Är det bra?



 

Ja, det finns både för och nackdelar med allt. Men utbildningsförvaltningen har utvärderat det här och de tycker 

att det är bra. Sen finns det lite olika linjer att gå. Vissa förskolor har valt att ha de yngsta barn på plan ett och 

de som är lite äldre på plan två. På vissa förskolor är det mer blandat. Men utvärderingen av två plan har gjorts 

och det fungerar bra, tycker man. Men något som vi kommer också att göra är att utvärdera tre plan. Vi vet att 

andra städer har gjort det och vi ska behöva kolla med dem hur det funkar och vad som inte funkar. Vi ser ett 

behov av större förskolor på kanske mindre ytor. Men det är viktigt att utvärdera alla delar.  

• Det byggs en del nära denna förskola och det är en del familjer som kommer flytta dit. Är det en 

hållbar lösning om 2 år eller kommer det finnas behov för en till förskola? 

På sikt kommer det förmodligen behövas fler förskoleplatser men samtidigt vill utbildningsförvaltningen ha 

förskola just på den här platsen för den är strategisk bra för förskola. Men det kommer säkert vara så att vi 

kommer behöva fler förskolplatseter runt om. Dock är det utbildningsförvaltningen som gör kartläggning av det 

behovet. Sen kommer de till oss på lokalförsörjningsavdelning med behovet. Vi samverkar för att kunna ta fram 

bästa lösningar.  

• Hur många kvadratmeter är tomten? 

4122 kvadrat och idag har man där en byggnad på 760 kvadratmeter.  

• Hur samlar ni behoven? Vilka samtalar ni med då? Kan barn som går på förskolan komma med 

idéer och synpunkter på utformning och liknande? 

Ja, barnperspektivet har vi med. Det är lokalsamordnare på utbildningsförvaltningen som har i uppdrag att 

prata med rektorer, personalen på plats och få in barnens perspektiv i det. Sen får vi på 

lokalförsörjningsavdelning det till oss. Vi har jobbat mycket med att få in de här lokalsamordnarna på 

utbildningsförvaltningen för att få in barnperspektiv. Och det kan göras på lite olika sätt beroende på ålder på 

barn.  

Ryttargårdens förskola  

- Ryttargårdens förskola ligger på Teleborg. 2019 utrymdes förskola på grund av en omfattande 

vattenläcka och sedan dess så har fastigheten stått tom. 

- Fastighetsägarens (Vöfab) statusbedömning är att nuvarande byggnad bör rivas och bygga nytt. 

- Utbildningsförvaltningen och måltidsorganisationen har gett lokalförsörjningsavdelningen och Vöfab i 

uppdrag att uppföra en ny förskola på tomten där Ryttargårdens förskola tidigare låg. I uppdraget 

ingick det att utreda hur stor förskola det är möjligt att bygga på tomten, med hänsyn tagen till 

boverkets rekommendationer för friyta. 



- De behoven som vi vet just nu är att det finns ett i Teleborgsområdet, alltså ett behov av fler förskolor.

Ett flertal mindre förskolor i området har sina olika utmaningar.

- Det vi vet är att vi behöver en detaljplan som medger förskoleverksamhet och en byggnad i 2 våningar.

Vi behöver en byggnad med minimalt markavtryck, och det menas då storleken som huset tar på

marken. Syftet är att få så stor utemiljö som möjligt.

- Och här har vi inget projekt än eftersom vi har inget beslut om detta. Men vi vet om behovet.

Eventuellt behov av 90 förskoleplatser.

- Vi jobbar inte aktivt med Ryttergården än eftersom det finns inget politiskt beslut om att starta

lokalprojekt.

Frågor: 

• Hur mycket hänsyn tar man till arkitekturen och att byggnaden passar in med omgivningen?

Arkitektur har absolut ett högt värde. Innan vi ens funderar på att riva en byggnad så gör vi en 

kulturvärdensinventeringen. Det har vi gjort på både Regnbåge och Ryttergården. Det finns med absolut. 

3. En vecka fri från våld

Åse Magnusson, verksamhetsutvecklare på Omsorgsförvaltningen, berättar om satsningen ”En vecka fri från 

våld”.  

- Vecka 47 uppmärksammas som en vecka fri från våld nationellt i Sverige. Veckan har funnits nu i 

ungefär 7 år.

- Det är Länsstyrelserna som står bakom och arrangerar ett gemensamt program för Kronoberg.

- Personer med funktionsnedsättning löper en särskilt stor risk att utsättas för våld, de löper risk för en 

så kallad dubbel utsatthet.

- För att synliggöra våldets olika former och dubbel utsatthet erbjuder avdelningen omsorg-

funktionsnedsättning flera aktiviteter runt i kommunen under denna vecka.

- Omsorgsförvaltningen synliggör veckan med främst aktiviteter för medarbetare men även några 

aktiviteter för allmänheten.

- När det gäller medarbetare är det under hösten obligatoriskt med genomgång och samtal om veckan 

på personalens arbetsplatsträffar. Som stöd finns det ett antal korta filmer som på olika sätt berör 

olika typer av våld. Syftet är att skapa diskussion på arbetsplatsträffar om ämnet. Personal får 3 



 

tillfällen att gå på föreläsning ”Sårbar och utsatt-våld mot personer med funktionsnedsättning”. 

Föreläsare är medarbetare från Kvinnojouren Blenda. Syftet med föreläsningen är att ge redskap för 

hur man ska kunna tänka och agera i olika situationer. Planering inför nästa års medverkan är att ta 

fram ett material med anpassat bildstöd som underlag för samtal på dagliga verksamheter/boende. 

- För allmänheten har vi vernissage med konst från daglig verksamhet, framför allt från Textilgruppen 

och Papperian. Vi kommer även ha en ljusmanifestation på Annevik. Där kommer vi även ha aktiviteter 

under kvällen, till exempel korvgrillning, lämplig musik och skapandet och invigning av hoppetsträd. 

Hoppetsträd ska stå på Annevik och tanken är att under kvällen och framåt kan man skriva på lappar 

hur man vill att världen ska se ut och liknande. Vi har även kostnadsfri föreläsning den 20 november. 

Det är samma föreläsning som medarbetarna erbjuds. 

- Programmet kommer ut inom det allra snaraste. Vi behöver hjälp med sprida i era 

föreningar/organisationer. 

Frågor: 

• Finns det material som även omsorgstagarna kan ta del av eller är det bara för medarbetare?  

Det finns material även för omsorgstagarna. Det finns befintligt material som man kan använda nu 

men tanken är att ta fram eget material, som är enklare, till nästa år.  

 

4. Kontakt med anhörigstöd  

- Du kan få kontakt med anhörigstödet antingen via Växjö kommuns kontaktcenter på 0470- 410 00 

eller info@vaxjo.se  

- Man kan också fylla i formuläret på Växjos webbsida 

- https://www.vaxjo.se/sidor/stod-och-omsorg/anhorigstod.html 

 

https://www.vaxjo.se/sidor/stod-och-omsorg/anhorigstod.html


Fritidsbanken i Växjö 
kommun



Vad är en Fritidsbank?

• Ett bibliotek, fast med idrott- och friluftsprylar

• Allt är gratis

• Lånetid 14 dagar

• Återanvänd utrustning 

• Finns på över 100 platser i Sverige



Var är vi nu i processen?

• Rekrytering av verksamhetsledare

• Insamling i höst

• Styrgrupp

• Letar lokal



Vart bör Fritidsbanken finnas?

• Det pågår ett arbete nu med att hitta en lämplig plats

• En plats som många passerar

• Stora utrymmen

• Bra kollektivtrafikförbindelser

• Tillgång till parkering



Parasport och fritidshjälpmedel

• Alla Fritidsbanker lånar ut parasportsutrustning och 

fritidshjälpmedel

• Enda utrustningen som får köpas in

• Information om vilken utrustning som finns



Vad kan ni bistå med för kunskap?

• Viktiga aspekter kring lokalens utformning

• Material som kommer vara efterfrågat

• Volontärsarbete



Frågor?

• Om ni vill komma med tips och idéer går dessa bra att skicka till 

Foreningsservice@vaxjo.se

mailto:Foreningsservice@vaxjo.se


Informationsklassning: Intern

Ryttargårdens fsk
Bakgrund och behov



Informationsklassning: Intern

Ryttargårdens förskola



Informationsklassning: Intern

Bakgrund

Utbildningsförvaltningen och måltidsorganisationen har gett lokalförsörjningsavdelningen och 

Vöfab i uppdrag att uppföra en ny förskola på tomten där ryttargårdens förskola tidigare låg 

(Romalyckan 2) I uppdraget ingick det att utreda hur stor förskola det är möjligt att bygga på 

tomten, med hänsyn tagen till boverkets rekommendationer för friyta.

Ryttargårdens förskola utrymdes 2019 pga en omfattande vattenläcka och sedan dess så har 

fastigheten stått tom. Fastighetsägarens(Vöfab) statusinventering är att nuvarande byggnad 

bör rivas och bygga nytt.



Informationsklassning: Intern

Behov

Ett platsunderskott i teleborgsområdet, flertalet mindre förskolor i området 

med sina utmaningar.

Annat lokalprojekt (Regnbågens förskola) som har behov av ersättningslokal 

under tiden det tar att bygga.



Informationsklassning: Intern

Förutsättningar till förskolan

En detaljplan som medger förskoleverksamhet och en byggnad med ex 2 

våningar.

En byggnad med minimalt markavtryck till förmån för utemiljö. Eventuellt 

behov av 90 förskoleplatser.



Informationsklassning: Intern

Beslut

• Inga beslut är fattade ännu om att starta ett lokalprojekt. 

Förväntan är att beslut fattas inom kort.



Informationsklassning: Intern

Regnbågens förskola
Lokalprojekt



Informationsklassning: Intern

Regnbågens förskola



Informationsklassning: Intern

Dagens förskola



Informationsklassning: Intern

Bakgrund till projektet

Regnbågens förskola finns idag på Hallandsgatan 6 i Växjö, fastigheten Krubban 1. 

Fastighetsägare: Vöfab. Nuvarande byggnad uppfördes 1968 och är idag byggd i ett plan. 

Verksamheten har idag plats för 75 barn samt storkök i lokalen.

På förfrågan från utbildningsförvaltningen har Vöfab genomfört en statusbedömning av 

befintlig byggnad. Byggnadens bärande konstruktion är delvis renoverad för 25 år sedan och 

delvis intakt från uppförandet, förutom ytskiktsrenoveringar. Tryckimpregnerade syllar 

förekommer i del av konstruktionen. Bedömningen är att det inte är skäligt att renovera, bygga 

till eller bygga om då nuvarande konstruktion inte klarar av högre belastning eller en förändrad 

planlösning.



Informationsklassning: Intern

Förstudie

Utifrån tomtens storlek så har man i en förstudie bedömt att det kan vara 

möjligt att uppföra en ny byggnad i två plan där fastighetens area och ny 

byggnadsarea skulle kunna inrymma som mest 90 platser. Kommande 

utredningar får visa på mer exakt antal platser vid den nya förskolan.

Dock innebär en byggnation i två plan troligtvis en ändring av gällande 

detaljplan. Något som kommer utredas i projektet.



Informationsklassning: Intern

Utbildningsnämndens beslut

Utbildningsnämnden beslutar uppdra åt förvaltningschef att, 

tillsammans med Vöfab och lokalförsörjningsavdelningen, starta 

lokalprojekt för Regnbågens förskola.



Informationsklassning: Intern

Vilket skede projektet är i just nu

Projektet har startat och just nu arbetar vi med att samla behoven, det vi vet i 

dagsläget är;

• Platsen( samma som dagens förskola) 

• En förskola med maximalt 90 förskoleplatser

• Ett mottagningskök för servering av 90 portioner/dag.

• Dagens verksamhet behöver bedrivas i andra lokaler då en ny förskola byggs. 

Utredning pågår om vilken eller vilka lokaler som kan användas.
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